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BLAD 2 

 

  

§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Ordföranden Abit Dundar (FP) och vice ordföranden Eva Fagerhem 

(S) utsågs att justera dagens protokoll. Justering sker  

29 oktober 2013. 

 

Ny dagordning delades ut på mötet med två nya ärenden:  

8A Avsägelse och fyllnadsval i sociala delegationen, 8B Nämndens 

sammanträdestider 2014. Ärende 18 Protokoll från rådet för 

funktionshinderfrågor utgår. Rådet sammanträdde tidigare idag och 

hade bjudit in representanter från nämnden. Protokollet anmäls på 

nämndsammanträdet 28 november 2013. 

 

Anmäldes att protokollet från sammanträdet 25 september 2013 

justerades 2 oktober 2013. 

 

Dagordningen godkändes. 

_____________________ 
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§ 2  

Medborgarförslag om upprustning av amfiteatern i 
Teaterparken i Hägersten 

Beslut 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lämnar medborgarförslaget 

till förvaltningen för beredning. 

 
Ärendet 

Inkommet medborgarförslag 11 september 2013. 

Dnr 414-2013-1.2.4 

______________________ 
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§ 3   

Medborgarförslag om anslagstavla i Gröndals centrum 

Beslut 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lämnar medborgarförslaget 

till förvaltningen för beredning. 

 
Ärendet 

Inkommet medborgarförslag 23 september 2013. 

Dnr 433-2013-1.2.4 

__________________________ 
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§ 4   

Inventering av service- och trygghetsbostäder för äldre 
Svar på medborgarförslag 

Beslut 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 

 
Ärendet 

Ett medborgarförslag har inkommit till stadsdelsnämnden om behovet 

av att tillsätta en oberoende grupp, med övervikt på äldre, för 

inventering av service- och trygghetsbostäder för äldre. 

 

Förvaltningen redovisar vilka insatser som erbjuds äldre, om 

biståndshandläggningen, hur staden och stadsdelsförvaltningarna 

regionvis gemensamt arbetar med äldreboendeplaneringen och 

pensionärsrådets möjligheter att lämna synpunkter. När det gäller 

förslaget till en oberoende grupp för inventering, ser förvaltningen att 

en sådan grupp möjligen skulle kunna knytas till kommunstyrelsens 

pensionärsråd, dit äldre och andra kan lämna sina synpunkter. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 30 september 2013. 

Dnr 312-2013-1.2.4 

 
Förslag till beslut 

Abit Dundar m.fl. (FP) och Lars Svärd m.fl. (M) föreslog att nämnden 

skulle besluta enligt förvaltningens förslag. 

 

Jessica Jormtun m.fl. (MP) med stöd av Eva Fagerhem m.fl. (S) och 

Carita Stenbacka Tenezakis (V) lade fram ett förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Ordföranden förklarade överläggningen avslutad. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Forts. nästa sida 
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BLAD 6 

 

  

Forts. § 4 

 
Reservation 

Jessica Jormtun m.fl. (MP), Eva Fagerhem m.fl. (S) och Carita 

Stenbacka Tenezakis (V) reserverade sig mot beslutet till förmån för 

eget förslag. 

”Att ge förvaltningen i uppdrag att ta fram ett förslag avseende att 

sätta samman en grupp för genomgång och granskning av service- och 

trygghetsbostäder. 

Vi tycker att det är en bra idé att tillsätta en grupp för en genomgång 

och granskning av eventuella problem med service- och trygghets-

bostäder i stadsdelen. Denna grupp kan med fördel knytas till 

stadsdelsnämndens pensionärsråd och råd för funktionshinderfrågor. 

Gruppen får gärna ges ett vidare uppdrag än det som beskrivs i 

medborgarförslaget. Gruppen bör ha en så bred sammansättning som 

möjligt, med en mångfald av åldrar, bakgrunder och erfarenheter. Om 

gruppen får en övervikt av äldre finns risken att frågan stämplas som 

enbart en äldrefråga, när det snarare är så att välfungerande 

boendeformer för äldre är något som är viktigt för oss alla, oavsett 

ålder.” 

 

Särskilt uttalande 

Eva Fagerhem m.fl. (S) och Carita Stenbacka Tenezakis (V) anmälde 

ett särskilt uttalande. 

 

”Förvaltningen ger i sitt svar på medborgarförslaget en utförlig och 

bra redogörelse för hur äldreboendeplaneringen och 

biståndsbedömningen går till, men den utgör dock inget svar på frågan 

som ställs om att tillsätta en oberoende grupp för inventering av 

service- och trygghetsbostäder för äldre.  

Skrivelsen beskriver att äldre inte upplever att deras vilja och behov 

av att få komma till servicehus tas på allvar. Till exempel så framförs 

synpunkten att biståndsbedömare agerar försåtligt när de går på 

hembesök hos äldre som ansökt om plats på äldreboende och får dem 

att säga att de inte känner sig ensamma och olyckliga. Det skulle vara 

mycket allvarligt om så skulle vara fallet. Vi hoppas att detta inte 

stämmer men undrar samtidigt hur ett sådant intryck av förvaltningens 

anställda kan uppstå. Vi tror dock att biståndsbedömarna säkerligen 

agerar utifrån givna riktlinjer.  

Forts. nästa sida  
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Forts. § 4 

Vi vill även i detta sammanhang peka på vad som sägs i Proposition 

1996/97 sid 89 och i avgörande RÅ 2007 ref 86, om att det bör finnas 

möjlighet att flytta till särskild boendeform när det gäller tilltagande 

fysisk svaghet som ger känsla av otrygghet och till social isolering 

oavsett att den enskilde inte har någon obegränsad frihet att välja 

sociala tjänster.” 

____________________ 
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§ 5   

Upprustning av Aspuddsparken - genomförandeärende 

Beslut 

1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner 

genomförandet av parkinvesteringsprojektet Aspuddsparken i 

enlighet med vad som anges i tjänsteutlåtandet. 

 

2. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att beställa genomförandet av 

projektet av trafikkontoret. 

 
Ärendet 

Stadsdelsnämnden har ansökt om medel ur stadens parkinvesterings-

budget för upprustning av Aspuddsparken under åren 2013-2015. 

Upprustningen ska omfatta utveckling av parken med god 

tillgänglighet och aktiviteter för alla åldersgrupper. Lekplatser, 

plaskdamm, belysning, en trevlig prydnadsdel med sittplatser och en 

översyn av naturmarksområdet ska ingå i upprustningen. 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 7 oktober 2013. 

Dnr 440-2013-3.1 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Eva Fagerhem m.fl. (S) och Carita Stenbacka Tenezakis (V) anmälde 

ett särskilt uttalande. 

”Det förslag till upprustning av Aspuddsparken som kontoret har tagit 

fram är mycket bra, men tidsplanen och förslaget till finansiering över 

flera år är otillfredsställande. Varför kan inte stadshusmajoriteten få 

fram pengarna till hela upprustningen på en gång? Att dela upp 

upprustningen över flera år som nu föreslås ger sannolikt högre 

kostnader än att göra allt på en gång. Dessutom blir parken 

otillgänglig för besökare under en sammantaget längre tid när 

upprustningen ska ske i omgångar. Vi är också tveksamma till den 

föreslagna lösningen att söka medel till plaskdammens upprustning 

via fonden för grönkompensation vid exploateringsprojekt i 

stadsdelen. De pengarna kan dröja länge, och är beroende av att 

exploateringarna verkligen blir av. Just nu verkar det som att det 

kommer ta mer än fyra år innan hela parkens upprustning är färdig, 

och det är helt enkelt alldeles för lång tid. Vi förutsätter att en 

barnkonsekvensanalys görs i samband med upprustningen av parken, 

där funktionsnedsatta barns behov beaktas.”                Forts. nästa sida  
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Forts. § 5 

 
Särskilt uttalande 

Jessica Jormtun m.fl. (MP) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

”Vi ser med glädje fram emot den kommande upprustningen av 

Aspuddsparken! Våra parker ska skötas och utvecklas så att de är 

attraktiva för stadens invånare. Välskötta parker och promenadstråk är 

viktiga inslag i vår stadsmiljö. 

I förvaltningens tjänsteutlåtande nämns dock ’att frigöra medel ur 

kommande exploateringsprojekt’ som ett sätt att få pengar till att 

slutföra en fullständig upprustning, vilket föranleder oss att återigen 

ställa frågan: Varför ska satsningar på parker som främjar lek och 

rekreation vara villkorade av olika exploateringsprojekt? Många barn 

leker i våra parker och Miljöpartiet vill satsa på barnen oberoende av 

exploateringsprojekt. 

Vi förutsätter att en barnkonsekvensanalys görs i samband med 

upprustningen av parken, där funktionsnedsatta barns behov beaktas. 

Vi ser hellre att stadsdelens budget för investeringar i parkmark 

stärks, så att vi slipper vara försatta i en slags utpressningssituation 

där exploatering först måste accepteras för att få medel till 

upprustningar av parker med mera.” 

___________________ 
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§ 6   

Gemensam upphandling avseende skötsel av plaskdammar, 
duschar och vattenanläggningar på parkmark 

Beslut 

 

1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd beslutar att delta i en 

gemensam upphandling avseende skötsel av plaskdammar, 

duschar och vattenanläggningar på parkmark. 

 

2. Nämnden uppdrar åt stadsdelsdirektören vid Skarpnäcks 

stadsdelsförvaltning att fatta samtliga för upphandlingen 

nödvändiga beslut, att teckna avtal med utsedd leverantör samt att 

besluta i övriga frågor som rör avtalet under avtalsperioden. 

 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Nuvarande avtal för skötsel av plaskdammar upphör 30 april 2014.  

Stadsdelsförvaltningarna i Enskede-Årsta-Vantör, Farsta, Älvsjö, 

Hägersten-Liljeholmen, Skärholmen och Skarpnäck planerar för en ny 

gemensam upphandling av entreprenör. För att förenkla 

administrationen av upphandlingen föreslås att samtliga beslut för de 

deltagande nämnderna delegeras till direktören i Skarpnäcks 

stadsdelsförvaltning. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 16 september 2013. 

Dnr 422-2013-2.2.1   

 
Förslag till beslut 

Abit Dundar m.fl. (FP), Lars Svärd m.fl. (M) och Jessica Jormtun 

m.fl. (MP) föreslog att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag. 

 

Eva Fagerhem m.fl. (S) och Carita Stenbacka Tenezakis (V) lade fram 

ett förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

det. 

 

Ordföranden förklarade överläggningen avslutad. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

Forts. nästa sida  
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Forts. § 6 

 
Reservation 

Eva Fagerhem m.fl. (S) och Carita Stenbacka Tenezakis (V) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 

 

• ”Nämnden bifaller första beslutssatsen om att delta i en gemensam 

upphandling. 

 

• Nämnden bifaller andra beslutssatsen förutom frågan om 

förlängning av avtalet. 

 

• Nämnden anser att ärendet åter ska beredas gemensamt av berörda 

stadsdelsnämnder när ställning ska tas till om möjligheten till en 

förlängning ska användas. 

 

• Nämnden anser att förfrågningsunderlaget i den kommande 

upphandlingen ska innehålla tydliga skrivningar om att avtalspart 

ska ha tecknat gällande kollektivavtal, följa 

diskrimineringslagstiftningen samt ej bedriva avancerad 

skatteplanering utan betala skatter i Sverige.” 

_____________________ 
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§ 7   

Ge skräpet en chans att hamna rätt från början 
Svar på skrivelse från (MP), (S) och (V) 

Beslut 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Miljöpartiet med stöd av Socialdemokraterna och Vänsterpartiet 

föreslår i en skrivelse att befintliga sopkärl ska tömmas oftare och att 

fler papperskorgar och soptunnor ska ställas ut i våra grönområden 

under sommarhalvåret. 

Förvaltningen arbetar kontinuerligt med nämndens mål att stadsdelen 

ska upplevas som ren och vacker. Förvaltningen ser inte generella 

ökningar av tömningsfrekvens och antal papperskorgar som rationellt 

utan önskar i stället fortsätta arbeta med en behovsstyrd förändring av 

tömningsfrekvens och antalet papperskorgar. 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 2 oktober 2013. 

Dnr 328-2013-3.2 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Jessica Jormtun m.fl. (MP) med stöd av Eva Fagerhem m.fl. (S) och 

Carita Stenbacka Tenezakis (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

”Vi tackar för förvaltningens utförliga svar. Naturligtvis ska 

förändringar av antalet papperskorgar och tömningsfrekvenser vara 

behovsstyrda, men vi måste också agera proaktivt och förebyggande. 

Mer går att göra för att alla som bor i eller besöker Hägersten-

Liljeholmen ska trivas. Särskilt under sommarmånaderna och 

storhelger blir papperskorgarna snabbt fulla och behöver tömmas 

oftare. 

Vi vill att vår stadsdel ska vara grön, ren och vacker!  

Det är bra att möjligheterna till att lämna synpunkter på överfulla 

papperskorgar i stadsdelen ökar. Särskilt om det är möjligt att 

antingen ringa eller skriva till förvaltningen eller att använda sig av 

stadens webbplats och appar. Det viktigaste är att medborgarnas 

synpunkter och uppmärksammande på brister också leder till tömning 

av papperskorgar och städning av nedskräpade parker.” 

______________________ 
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§ 8   

Tillgänglighet till digitala nämndhandlingar på läsplattor 
Svar på skrivelse från (S), (MP) och (V) 

Beslut 

1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner att 

föredragningslista, nämndhandlingar och protokoll tillgängliggörs 

på läsplatta genom nedladdning via trådlöst nätverk. 

 

2. Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

skrivelsen. 

 
Ärendet 

Läsplattor har införts i nämnden som ersättning för tidigare 

pappersutskick. Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet 

har begärt en redovisning av kostnaderna för läsplattorna och hur 

många i nämnden som behöver SIM-kort.  

 

Förvaltningen redogör för kostnaderna och rekommenderar nämnden 

att ladda ner handlingarna offline till läsplattorna innan 

sammanträdena. Handlingarna öppnas snabbare och det går lättare att 

växla mellan dokument på mötet, jämfört med om man väljer att läsa 

dem online. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 3 oktober 2013. 

Dnr 434-2013-2.5 

 
Förslag till beslut 

Abit Dundar m.fl. (FP) och Lars Svärd m.fl. (M) föreslog att nämnden 

skulle besluta enligt förvaltningens förslag. 

 

Eva Fagerhem m.fl. (S) och Carita Stenbacka Tenezakis (V) lade fram 

ett förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

det. 

 

Jessica Jormtun m.fl. (MP) lade fram ett förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Ordföranden förklarade överläggningen avslutad. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

Forts. nästa sida  
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Forts. § 8 

Reservation 

Eva Fagerhem m.fl. (S) och Carita Stenbacka Tenezakis (V) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 

”Att inte godkänna förvaltningens förslag att föredragningslista, 

nämndhandlingar och protokoll tillgängliggörs på läsplatta genom 

nedladdning via trådlöst nätverk  

Att inte godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

skrivelsen, samt i övrigt anföra följande: 

Vi tackar förvaltningen för svaret på vår skrivelse. I skrivelsen 

framförde vi bland annat önskemål om att förvaltningen skulle 

undersöka hur många i stadsdelsnämnden som är i behov av ett SIM-

kort. I förvaltningens svar kan vi inte se att vi fått svar på den frågan. 

Dessutom är vårt önskemål att nämndledamöter som saknar möjlighet 

att enkelt ladda ner digitala nämndhandlingar på läsplattor ska förses 

med SIM-kort, tyvärr innebär förvaltningens förslag att dessa även 

fortsättningsvis kommer att ställas utanför optimal tillgänglighet till 

nämndhandlingar.”  

 
Reservation 

Jessica Jormtun m.fl. (MP) reserverade sig mot beslutet till förmån för 

eget förslag. 

 

1. ”Att nämnden under eller efter ett sammanträde undersöker hur 

många politiker som är i behov av ett SIM-kort till sin läsplatta 

som arbetsverktyg i nämnden. 

2. Att de ledamöter och ersättare som anser sig behöva ett SIM-kort 

får det samt den löpande månadskostnaden betald av 

stadsdelsförvaltningen så länge de är verksamma i Hägersten-

Liljeholmens stadsdelsnämnd och längst till och med december 

2014. 

Det trådlösa nätverket i konferenslokalen har tidvis fungerat mycket 

dåligt. Det kan vara så att olika enheter kopplar upp sig olika effektivt 

mot det trådlösa nätverket vilket leder till att vissa ledamöter inte har 

några problem alls medan andra har mer trassel med uppkopplingen.  

Ibland har ledamöter tvingats starta om sin läsplatta för att kunna 

koppla upp sig mot det trådlösa nätverket. Så kan vi inte ha det 

fortsättningsvis, det ska vara lika för alla ledamöter och ersättare 

oavsett vilken läsplatta hen har. I många stadsdelsnämnder erbjuds 

fritidspolitikerna automatiskt SIM-kort och samma borde gälla i 

Hägersten-Liljeholmen.” 

_________________ 
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§ 9   

Avsägelse och fyllnadsval i sociala delegationen 

 
Beslut 

1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner Björn Sunds 

(S) avsägelse som ledamot och vice ordförande i sociala 

delegationen från 1 november 2013. 

 

2. Nämnden utser nuvarande ersättaren i sociala delegationen Eva 

Fagerhem (S) som ny ledamot och vice ordförande i delegationen 

från 1 november till och med 31 december 2013. 

 

3. Nämnden utser Marita Ros (S) som ny ersättare i sociala 

delegationen från 1 november till och med 31 december 2013. 

 
Ärendet 

Björn Sund (S) har avsagt sig sitt uppdrag som ledamot och vice 

ordförande i sociala delegationen. Socialdemokraterna föreslår att  

Eva Fagerhem (S) utses till ny ledamot och vice ordförande året ut. 

Som ny ersättare i delegationen föreslås Marita Ros (S). 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 17 oktober 2013. 

Dnr 606-2012-1.1 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

_________________ 
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§ 10   

Stadsdelsnämndens sammanträdestider 2014 

 
Beslut 

1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd håller sitt första 

sammanträde 2014: torsdag 2 januari kl. 9:00 för val av social 

delegation. 

 

2. Stadsdelsnämnden fastställer i övrigt följande sammanträdestider 

för 2014, samtliga torsdagar kl. 18:00, Telefonvägen 30 i 

konferensanläggningen en trappa ner:  

 

30 januari, 13 mars, 10 april, 15 maj, 12 juni, 21 augusti,  

18 september, 16 oktober, 20 november och 18 december. 

 

 
Ärendet 

Förvaltningen föreslår sammanträdestider för 2014 med utgångspunkt 

från stadsledningskontorets tidplan för budget- och 

uppföljningsarbete. Sammanträdena är öppna för allmänheten och 

inleds kl. 18:00 med en öppen frågestund för allmänheten. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 22 oktober 2013. 

Dnr 473-2013-1.1 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

__________________ 
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§ 11  

Central avgiftshantering för förskola, fritidshem och 
fritidsklubb 
Yttrande till kommunstyrelsen 

Beslut 

1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar på remissen till 

kommunstyrelsen. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Stadsledningskontoret har i samråd med utbildningsnämnden utarbetat 

ett förslag till central avgiftshantering för förskola, fritidshem och 

fritidsklubb. Förslaget innebär att avgiftshanteringen centraliseras i en 

enhet inom servicenämndens ansvarsområde. En förutsättning för att 

genomföra organisationsförändringen är att användningen av  

e-tjänster fortsätter att utvecklas. 

 

Förvaltningen anser att det är fördelaktigt för vårdnadshavaren med en 

enhet som hanterar alla relevanta avgifter och likvärdighet i 

handläggning utifrån en samlad specialistkompetens. Hänsyn behöver 

dock tas till att gränsdragningen av uppgifter blir tydlig mellan den 

nya enheten och andra förvaltningar. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 2 oktober 2013. 

Dnr 408-2013-1.5.1   

 
Förslag till beslut 

Abit Dundar m.fl. (FP) och Lars Svärd m.fl. (M) föreslog att nämnden 

skulle besluta enligt förvaltningens förslag. 

 

Eva Fagerhem m.fl. (S), Carita Stenbacka Tenezakis (V) med stöd av 

Jessica Jormtun m.fl. (MP) lade fram ett förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Ordföranden förklarade överläggningen avslutad. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

Forts. nästa sida  
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Forts. § 11 

 
Reservation 

Eva Fagerhem m.fl. (S), Carita Stenbacka Tenezakis (V) och Jessica 

Jormtun m.fl. (MP) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget 

förslag. 

 

”Nämnden avstyrker förslaget om centralisering av avgifts-

hanteringen, samt anför därutöver följande: 

 

Vi kan inte se några fördelar med att ytterligare avlöva 

stadsdelsnämnderna på uppgifter. Vi anser istället att 

stadsdelsnämnderna ska få utökat ansvar för olika kommunala 

verksamheter. Det finns dessutom, enligt vad förvaltningen skriver i 

ärendet, risk för att förslaget kan komma att innebära ökade kostnader 

för stadsdelsnämnden på samma sätt som när administrativa 

arbetsuppgifter tidigare flyttades från Stadsdelsnämnderna. Likaså 

finns det en risk för dubbelarbete.”. 

__________________ 
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§ 12   

Åtgärder inom aktivitetsstöd med mera 
Yttrande till kommunstyrelsen 

Beslut 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar på remissen till 

kommunstyrelsen. 

 
Ärendet 

Arbetsmarknadsdepartementet föreslår att vissa bestämmelser i 

förordningen om aktivitetsstöd ska ändras så att de harmonierar med 

motsvarande bestämmelser i lagen om arbetslöshetsförsäkring.  

 

Förvaltningen menar att det är rimligt med samordningen av 

regelverken i lagar och förordningar som ligger så nära varandra som 

de här aktuella. Förslaget om varning och tidsbegränsad avstängning 

från ersättning istället för omedelbar definitiv avstängning är positivt. 

Det ger personen en möjlighet att fortsätta en insats som kan leda till 

arbete och egen försörjning. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 4 oktober 2013. 

Dnr 449-2013-1.5.1   

 
Förslag till beslut 

Abit Dundar m.fl. (FP) och Lars Svärd m.fl. (M) föreslog att nämnden 

skulle besluta enligt förvaltningens förslag. 

 

Jessica Jormtun m.fl. (MP) med stöd av Eva Fagerhem m.fl. (S) och 

Carita Stenbacka Tenezakis (V) lade fram ett förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Ordföranden förklarade överläggningen avslutad. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Reservation 

Jessica Jormtun m.fl. (MP), Eva Fagerhem m.fl. (S) och Carita 

Stenbacka Tenezakis (V) reserverade sig mot beslutet till förmån för 

eget förslag. 

Forts. nästa sida  
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Forts. § 12 

”Att överlämna följande som remissyttrande till kommunstyrelsen. 

Här kommer ytterligare ett förslag på hur en arbetslös kan hotas med 

indragen ersättning. Syftet sägs vara att få fler arbetslösa i arbete. De 

personer som anmäler sig till Arbetsförmedlingen får redan idag höra 

att ersättningen kan dras in om de agerar ’fel’ på något sätt. 

Samtidigt måste myndigheten kunna göra en bedömning om en 

arbetssökande person förhåller sig passiv och därefter sätta in rätt 

insatser. Rätt insats och den bästa lösningen är vanligen att lyssna och 

samtala. Dialog och förebyggande åtgärder är bättre än sanktioner i 

efterhand. 

Andra gånger kan någon sorts ’påföljd’ vara motiverad. Idag kan den 

enda tillgängliga sanktionen för misskötsel vara att en person slängs ut 

ur det arbetsmarknadsprogram hen befinner sig i. Det finns inga 

nyanser bland påföljderna. Att det saknas nyanser kan leda till att 

reglerna inte tillämpas alls och då undergrävs rättsäkerheten. Det kan 

också leda till överdrivet kraftfull bestraffning. 

Sett ur det perspektivet är det mer humant och konstruktivt att kunna 

ha mildare påföljder av den sort som det skrivs om i detta förslag. 

Men löser det egentligen det som är det stora problemet, att människor 

står utan arbete? Även om det förstås är bra med förändringar som ger 

systemet en större legitimitet och kan förbättra rättsäkerheten. Vi bör 

ha i minnet att det faktiskt är väldigt ovanligt att Arbetsförmedlingen 

behöver ta till ekonomiska sanktioner. 

Att föreslå ytterligare en möjlighet att stänga av personer skapar inga 

fler arbetstillfällen utan kan göra att ännu fler personer söker sig andra 

vägar än via de officiella systemen. Det skulle vara bättre om fler 

sökte hjälp via våra offentliga system istället för att leva i en gråzon 

mellan lagligt och olagligt. Då krävs en helt annan inställning från 

politiker än idag. 

Arbetsmarknadspolitiken borde ha som ledstjärna att inkludera 

människor istället för att exkludera. Utanförskapet kan inte bekämpas 

med ännu mer utanförskap. De som söker hjälp via våra offentliga 

system ska bemötas med tilltro, inte misstänksamhet. 

Fler dörrar in på arbetsmarknaden behövs, inte färre. Ett erkännande 

av att dagens arbetsmarknadspolitik har gigantiska problem skulle 

vara till större hjälp, än att låtsas som att samhället gjort allting rätt 

och att det är den arbetslöse som är problemet.” 

__________________ 
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§ 13   

Plansamråd för ny skola vid sjön Trekanten  
Yttrande till stadsbyggnadskontoret 

Beslut 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar på remissen till 

stadsbyggnadskontoret. 

 
Ärendet 

Ett planförslag om ny skola norr om sjön Trekanten har kommit till 

stadsdelsnämnden på remiss. Planens syfte är att möjliggöra 

uppförandet av en ny skola och förskola med tillhörande skolgård norr 

om sjön Trekanten.  

 

Förvaltningen anser att det allmänna behovet av skolplatser i området 

väger tyngre än behovet av att bevara den naturmark som idag finns 

inom planområdet. I arbetet för att ta fram planen har mycket fokus 

och energi lagts på att bevara så mycket som möjligt av naturmiljön 

och rekreationsstråket längs sjön.   

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 2 oktober 2013. 

Dnr 453-2013-1.5.3 

 
Förslag till beslut 

Abit Dundar m.fl. (FP) och Lars Svärd m.fl. (M) föreslog att nämnden 

skulle besluta enligt förvaltningens förslag. 

 

Eva Fagerhem m.fl. (S) lade fram ett förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Jessica Jormtun m.fl. (MP) lade fram ett förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Carita Stenbacka Tenezakis (V) lade fram ett förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Ordföranden förklarade överläggningen avslutad. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Forts. nästa sida  
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Forts. § 13 
 

Reservation 

Eva Fagerhem m.fl. (S) reserverade sig mot beslutet till förmån för 

eget förslag. 

”Att nämnden som svar på remissen delvis tillstyrker förvaltningens 

förslag till beslut, samt därutöver anför följande:  

Stockholm och Hägersten-Liljeholmen växer men planeringen av 

skolor och annan offentlig service hänger inte med. Alliansens övertro 

på marknaden och ovilja till politisk styrning har lett till att behoven 

av skolor blivit akuta och i detta läge blir lösningarna inte alltid 

optimala, som i detta fall.  

Det råder ingen tvekan om att det finns ett stort behov av en skola i 

Gröndal/Liljeholmen. Vi beklagar dock att staden måste använda 

strandnära mark till byggandet av denna skola. Efter inventering av 

byggbar mark som staden rår över inom området verkar detta vara den 

enda mark som finns att tillgå för skola.  

Vi inser därför svårigheterna att säga nej till förslaget att skola byggs 

vid sjön Trekanten. Vi vill dock att stadsbyggnadskontoret utreder om 

det finns möjlighet att frigöra privat mark i Lövholmen till exempel 

marken där Beckers är placerad. Ingenting borde i detta sammanhang 

vara omöjligt utan det handlar om prioriteringar och politisk vilja. 

Om det byggs en skola på grönområdet vid sjön vill vi dock ha en 

mindre skola. Enligt planförslaget planeras skolan rymma cirka 870 

elever. Det anser vi är alldeles för stort. Det tas ett ur 

rekreationssynpunkt viktigt grönområde i anspråk nästan varje gång 

det byggs i vår stadsdel och den skada detta medför vill vi minimera. 

Vi vill också understryka vikten av att barnens säkerhet sätts högt vid 

planeringen av skolgården med tanke på det sjönära läget. 

 

Reservation 

Jessica Jormtun m.fl. (MP) reserverade sig mot beslutet till förmån för 

eget förslag. 

”Att överlämna följande som remissyttrande till 

stadsbyggnadskontoret. 

Vi är positiva till en ny skola i Gröndal eller Liljeholmen eftersom 

behovet av en grundskola i området är stort. Vi kan däremot inte 

förhålla oss okritiska till vilken sorts skola som byggs, hur stor skola 

som byggs, var den byggs eller hur planprocessen i stort ser ut. 

Forts. nästa sida 
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Forts. § 13 

Vid samrådsmötet den 22 oktober framkom att inga andra lösningar, 

utöver den plats och skolbyggnad som stadsbyggnadskontoret 

föreslår, har undersökts. De har avskrivits på ett tidigt stadium utan att 

ens utredas. Alternativa förslag om att bygga en skola i Lövholmen 

har framförts. Det finns även förslag om att göra om en befintlig 

byggnad till skola. Nu avfärdas sådana lösningar, utan att vi vet om 

det skulle vara bättre eller sämre, billigare eller dyrare, snabbare eller 

långsammare, än att bygga i ett grönområde vid Trekanten. Att ha mer 

fakta på bordet om vilka för- och nackdelar som finns med olika 

valmöjligheter är viktigt och får inte underskattas när sådana här 

viktiga beslut ska fattas. Det gäller att vi fattar så bra beslut som 

möjligt för så många invånare som möjligt eftersom det är deras liv 

och vardag som påverkas. 

Det har inte gjorts någon miljökonsekvensutredning. Åsidosättandet 

av strandskyddet kan komma att stöta på patrull i högre instans. 

Överklaganden kan väntas eftersom många medborgare är kritiska 

mot intrång i ett för dem värdefullt grönstråk. Sammantaget finns det 

många osäkra faktorer i detta projekt, vilket borde ses som starka skäl 

för att utreda alternativa lösningar. Målet är ju att en ny skola och 

förskola ska stå färdig så snart som möjligt. Om det visar sig vara 

ohållbart eller dumt att bygga på den föreslagna platsen vid Trekanten 

måste det finnas en eller flera reservplaner. 

Vi är kritiska till själva planprocessen. Efter det att 

stadsbyggnadsnämnden i mars 2013 beslutade om ett start-pm har 

stadsbyggnadskontoret arbetat mer eller mindre i det fördolda. Vi 

hade hellre sett att de givits i uppdrag att mer aktivt föra en dialog 

med medborgare och andra intressenter innan förslaget är så pass 

färdigt och långt skridet att endast funderingar på byggnadens färg 

återstår.  

Vi är övertygade om att ökad öppenhet och delaktighet gör att fler bra 

idéer kommer fram och att dubbelarbete elimineras (vi kan undvika att 

olika personer ovetande om varandra söker svar på samma frågor 

parallellt, när de istället kunde ha samarbetat). Vi tror också att en 

sådan öppen och tidig planprocess skapar en större förståelse och 

acceptans för ett projekt. 

En tjänsteperson från stadsbyggnadskontoret beskrev själv vid 

samrådsmötet den 22 oktober att de när ett planförslag tas fram 

försöker ’vara så kloka som vi förmår’. Det tror vi också. Ingen 

skugga ska falla över kontorets anställda. Det är 

stadsbyggnadsnämndens förfarande vi ifrågasätter, för att den inte 

vågar satsa på större delaktighet från medborgarna än det minimum 

som lagen föreskriver.                    Forts. nästa sida  
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Forts. § 13 

Med en omvänd planprocess hade stadsbyggnadskontoret troligen haft 

ett mer angenämt arbete med att tidigt samla in positiva förslag på 

förbättringar, istället för att som nu i processens slutskede mest få ta 

emot kritik från medborgare som känner att beslut redan har fattats 

över deras huvuden. 

Kring det konkreta förslag som nu föreligger för en ny skola vid 

Trekanten har vi i korthet följande synpunkter. 

Vi ifrågasätter det lämpliga i att bygga en så stor skola för upp till 900 

barn (förskolan inräknad). 

Vi tror heller inte att rekreationsområdet verkligen kan bevaras om en 

så stor skola byggs. 

Att den förorenade marken ska saneras är bra, men det anser vi borde 

göras oavsett om marken bebyggs eller inte. 

Om en ny skola byggs, om det inte går att göra om en redan befintlig 

skola eller annan byggnad till grundskola, är det viktigt att skolan 

byggs med minst passivhusstandard. 

Till skolan planeras inte några parkeringsplatser för bilar. Det anser vi 

är mycket bra, till den del det syftar till att motverka onödiga 

transporter (till exempel att föräldrar skjutsar sina barn till skolan). 

Men för till exempel lärare, som i sin yrkesroll måste transportera 

material och utrustning, och för vilka cykel eller kollektivtrafik inte är 

ett rimligt alternativ, för sådana transporter måste inrättas åtminstone 

ett fåtal bilpoolsplatser eller liknande. 

Vi ber er härmed: 

- Att utreda fler möjliga platser i Gröndal och Liljeholmen för 

byggandet av grundskola och förskola. Lövholmen är ett exempel. 

Med politisk vilja är det mesta möjligt. Vi föreslår i första hand att 

det byggs på redan exploaterad mark och inte på grönområden och 

lekparker. Fler lägenheter kommer att byggas i området och vi är 

övertygade om att alla framtida Gröndalsbor, Liljeholmsbor, 

Årstadalsbor och Lövholmsbor kommer behöva alla idag 

existerande grönområden och promenadstråk. 

- Att utreda om det finns befintliga byggnader i Gröndal och 

Liljeholmen som går att göra om till grundskola och förskola. Det 

finns flera gymnasieskolor i området. Är det undersökt om någon 

av dem har för litet elevunderlag och ska lämna sina lokaler inom 

snart framtid? 

 

Forts. nästa sida  
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Forts. § 13 

- Att ha en helhetssyn på områdena Gröndal och Liljeholmen och 

inte småplanera en skola här och sedan glömma att planera in en 

skola där. Om Lövholmen bebyggs med 1000-2000 lägenheter är 

det viktigt att planera in och bygga en till två skolor där, särskilt 

eftersom skolan i Årstadal redan är full medan lägenheterna där 

kommer att bli fler. 

- Att förbättra och öppna upp planprocesserna och samråden så att 

medborgarna har ett verkligt inflytande och på riktigt är delaktiga i 

stadsdelens exploateringsplaner. Som det är nu upplever många 

medborgare att det är meningslöst att delta i samråd och så kan det 

inte få fortsätta.” 

 

Reservation 

Carita Stenbacka Tenezakis (V) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för eget förslag. 

”Att inte godkänna förvaltningens yttrande som svar på remissen, 

samt i övrigt anföra följande: 

Det är positivt att en ny skola etableras i området Gröndal. Vi menar 

dock att platsen som föreslås inte är lämplig.  

Längs Lövholmsvägen finns ett brett bälte med vegetation, och ner 

mot sjön Trekanten finns ytor som många dagligen använder för att 

sola, vila, motionera och vistas i under sommarmånaderna. Vintertid 

används motsvarande ytor till skidåkning och för att nå plogad 

långfärdsskidskobana på sjön Trekanten.  

Vi menar att strandskyddet fortsättningsvis ska gälla för att värna om 

allmänhetens intressen. Dessutom behöver man upphäva 

strandskyddet här, om skola byggs, som ju är till för att värna om 

medborgarnas möjlighet till tillgång av strandnära lägen och till 

vatten. På vissa strandnära platser utnyttjas inte den möjligheten 

optimalt men i detta fall är det precis tvärtom. Man kan fråga sig vad 

det är för mening att ha något strandskydd över huvudlaget om man 

kan upphäva det på en plats som nyttjas av tusentals stockholmare. 

Vänsterpartiet menar att det finns andra möjligheter att etablera en 

skola i Gröndal, inom området Lövholmen. Befintliga hus, till 

exempel Beckers kontorsbyggnad, som idag står nästan tom, 

kompletterad med nybyggnation skulle kunna rymma skola. Ett 

liknande förslag har presenterats i Norra Djurgårdsstaden. Då används 

redan hårdgjord mark och man sparar vegetation, och för 

medborgarna, viktig rekreationsyta längs stranden. 

Forts. nästa sida  
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Stockholm och Hägersten-Liljeholmen växer men planeringen av 

skolor och annan offentlig service hänger inte med. Konsekvenserna 

blir att behoven av skolor blir akuta och då blir lösningarna inte alltid 

optimala.” 

_____________________ 
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§ 14   

Samråd om förslag till tillägg till deltaljplan för del av 
Liljeholmen 1 
Yttrande till stadsbyggnadskontoret  

Beslut 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar på remissen till 

stadsbyggnadskontoret. 

 
Ärendet 

Ett förslag om tillägg till detaljplan för kiosk vid Liljeholmstorget har 

kommit på remiss. Planförslaget innebär att kiosken kan vara kvar tills 

platsen behöver tas i anspråk för andra ändamål i samband med en 

framtida fortsatt överdäckning av spårområdet. 

 

Förvaltningen tycker att det är bra att kiosken kan finnas kvar på 

platsen samtidigt som en framtida fortsatt utveckling av torget inte 

förhindras. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 2 oktober 2013. 

Dnr 443-2013-1.5.3 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

_________________ 
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§ 15   

Serveringstillstånd Eventhuset 
Yttrande till socialnämnden 

Beslut 

1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd anser att Anp Bygg & 

Transport inte ska få tillstånd att få servera alkohol till allmänhet 

vid festlokalen Eventhuset Vretensborgsvägen 5, med 

serveringstid måndag till söndag klockan 11:00–03:00. 

 

2. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar på remissen. 

 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

En ansökan om alkoholservering har inkommit till nämnden för 

yttrande. Anp Bygg & Transport ansöker om tillstånd för 

alkoholservering vid festlokalen Eventhuset i Västberga. 

Förvaltningen anser att serveringstillstånd inte bör utfärdas på grund 

av den sociala situationen i området. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 2 oktober 2013. 

Dnr 400-2013-1.5.2  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

____________________ 
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§ 16   

Brukarundersökning vid barn- och ungdomsenhetens 
familjestöd, ungdomsstöd, föräldramottagning och 
ungdomsmottagning 

Beslut 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger rapporten till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Avdelningen för social omsorg har även i år gjort egna brukar-

undersökningar vid sina verksamheter. Undersökningen vid barn- och 

ungdomsenhetens utförardel har bestått av en skriftlig enkät som 

delades ut till dem som verksamheterna hade personlig kontakt med 

under april 2013. I enkäten ställdes frågor om bemötande och det stöd 

som getts. Majoriteten av dem som svarat är nöjda med bemötandet 

och anser att kontakten med verksamheterna lett till en förändring till 

det bättre.  

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 19 september 2013. 

Dnr 423-2013-1.2.1 

____________________ 
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§ 17   

Brukarundersökningar vid myndighetsutövande enheter 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger rapporten till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Resultatet från årets brukarundersökningar vid de 

myndighetsutövande enheterna inom avdelningen för social omsorg, 

visar att klienterna i huvudsak är nöjda med kontakten med 

socialtjänsten. Det finns också frågor som enheterna behöver arbeta 

vidare med att förbättra.   

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 25 september 2013. 

Dnr 423-2013-1.2.1 

 
Särskilt uttalande 

Jessica Jormtun m.fl. (MP) med stöd av Eva Fagerhem m.fl. (S) och 

Carita Stenbacka Tenezakis (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

”På grund av den låga svarsfrekvensen är det svårt att göra några mer 

långtgående kommentarer. Vi kan konstatera att många verksamheter 

har rätt bra kundnöjdhet medan det finns mer att göra i andra. 

 

Att så få kunder vid beställarenheten för funktionsnedsättning anser 

att de kan nå sin handläggare borde undersökas vad det kan bero på. 

Även att det bara var 73 % som svarade ja på frågan om kontakten 

med beställarenheten för äldreomsorg underlättat för dem, det är något 

vi borde titta närmare på. 

 

Sammantaget kan sägas att det, att döma av brukarenkäten, 

fortfarande finns förbättringspotential i stadsdelsnämnden.” 

_____________________ 
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§ 18   

Intervjuundersökning inom socialpsykiatrin 

Beslut 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger rapporten till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Förvaltningen har gjort en intervjuundersökning vid de 

socialpsykiatriska träfflokalerna och sysselsättningsverksamheterna. 

Resultaten visar att verksamheterna har en avgörande betydelse för 

deltagarna. Verksamheterna innebär socialt sammanhang, meningsfull 

aktivitet och möjlighet att få hjälp och stöd med den psykiska hälsan 

och med praktiska saker.  

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 30 september 2013. 

Dnr 423-2013-1.2.1 

______________________ 
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§ 19   

Protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd har tagit del av 

pensionärsrådets synpunkter och lägger protokollet till handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmäldes protokoll från pensionärsrådets möte 22 oktober 2013. 

 
Särskilt uttalande 

Jessica Jormtun m.fl. (MP) lämnade ett särskilt uttalande på 

pensionärsrådets svar angående tidningsartikel. 

”Miljöpartiet har, tillsammans med Socialdemokraterna och 

Vänsterpartiet i stadsdelsnämnden, engagerat sig mest i frågan om att 

se över riktlinjerna så att fler äldre som vill bo på servicehus också 

ska få göra det. Vid stadsdelsnämndens sammanträde den 22 

november 2012 överlämnade Miljöpartiet (med stöd från 

Socialdemokraterna och Vänsterpartiet) en skrivelse om tillämpningen 

av riktlinjerna för handläggning av ärenden inom äldreomsorgen, och 

föreslog att nämnden skulle besluta om att väcka ett ärende hos 

kommunfullmäktige i denna fråga. Moderaterna, Folkpartiet och 

Centerpartiet avslog förslaget och eftersom alliansen har majoritet i 

nämnden så blev följden av detta att stadsdelsnämnden avslog 

förslaget vilket i sin tur innebar att förslaget inte kunde skickas vidare 

till Kommunfullmäktige. 

Förslaget finns protokollfört från stadsdelsnämndssammanträdet den 

22 november 2012 och löd så här: 

’Ärende 27, Nämndens och förvaltningens frågor 

Om riktlinjer för handläggning av ärenden inom äldreomsorgen. 

Förslag till beslut: 

1) Att stadsdelsnämnden ska framföra som sin åsikt till 

kommunfullmäktige att det bör göras en utredning av tillämpningen 

av stadens riktlinjer för handläggning av ärenden inom 

äldreomsorgen, samt att det bör göras en översyn av riktlinjerna, i 

syfte att reda ut om de innehåller regler som är mer restriktiva (eller 

kan tolkas som mer restriktiva) än vad som följer av SoL och LSS.’ 

 

Forts. nästa sida 
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Forts. § 19 

Den 30 september i år träffades Christopher Ödmann (vice ordförande 

i äldrenämnden, ledamot i kommunfullmäktige och ersättare i 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd), Stefan Nilsson 

(gruppledare för Miljöpartiet i stadshuset, ledamot i 

kommunfullmäktige och i socialnämnden med mera) och Jessica 

Jormtun (gruppledare för Miljöpartiet i Hägersten-Liljeholmens 

stadsdelsnämnd) för ett möte på stadshuset där vi diskuterade 

möjligheterna att agera trots att vi sitter i opposition. Vi kom fram till 

att det inte är mycket vi kan göra så länge inget parti från alliansen vill 

ansluta sig till våra skrivelser eller på annat sätt lösa frågan om hur 

fler äldre ska tilldelas en servicehuslägenhet. 

Miljöpartiet vill i första hand sänka kraven så att äldre som vill flytta 

till servicehus får göra det. Det framgår i artikeln i följande citat:  

’– I första hand vill vi sänka kraven för vilka som får boende på 

servicehus. Vi tycker att de äldre som söker ska få plats, behovet av 

trygghet och social samvaro borde vägas in i besluten, säger Jessica 

Jormtun.’ Vi miljöpartister i Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd 

tycker att det ska räcka med att en äldre person känner sig otrygg 

hemma eller har svårt att komma ut i friska luften eller träffa 

människor för att ha rätt till en plats på servicehus. 

Så länge Alliansen (M, FP, C, KD) som sitter i majoritetsställning i 

kommunfullmäktige i stadshuset inte vill bevilja de äldre detta 

kommer det inte att ske. Så länge alliansen i Hägersten-Liljeholmens 

stadsdelsnämnd och i kommunfullmäktige varken har viljan att ändra 

riktlinjerna eller bedömningarna tycker vi att det är synd att stadsdelen 

och främst äldreomsorgen dras med underskott varje månad, på grund 

av tomhyror i servicehusen. 

Nu har vi genom Tidningen Liljeholmen-Älvsjö (den 18 oktober 

2013) fått kännedom om att Folkpartiet har ändrat åsikt i frågan och 

vill vara med på att ändra på riktlinjerna. Vi lägger därför på nytt 

samma förslag som den 22 november 2012, nu med förhoppningen 

om att få bifall från en majoritet i stadsdelsnämnden.” 

____________________ 
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§ 20    

Protokoll från förvaltningsgruppen 

Beslut 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger protokollet  

till handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmäldes protokoll från förvaltningsgruppen från 15 oktober 2013. 

 

____________________ 
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§ 21   

Snötippar inom Hägersten-Liljeholmens stadsdelsområde 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnd lade trafikkontorets svar på skrivelse om 

snötippar till handlingarna. 

 

2. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd uppdrar på nytt åt 

förvaltningen att ta fram en skrivelse från stadsdelsnämnden till 

trafik- och renhållningsnämnden, med begäran om att Vinterviken 

fredas från snötippning och att möjligheter skapas för att ersätta 

Vinterviken med den tomma ytan i Västberga som snötipp. 

 
Ärendet 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd gav vid sammanträdet  

23 maj 2013 förvaltningen i uppdrag att ta fram en skrivelse från 

stadsdelsnämnden till trafik- och renhållningsnämnden om 

snöhögarna i Vinterviken, vid Västertorpsbadet och i Bredäng.  

Trafikkontorets svar daterat 8 juli anmäldes. 

Dnr 289-2013-3.2 

____________________ 
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§ 22  

Förteckning över inkomna skrivelser 

Beslut 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger anmälan till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Följande skrivelser anmäldes till stadsdelsnämnden: 

 
Förslag till kallbadhus i Hägersten-Liljeholmen 

Idrottsförvaltningens svar daterat 6 september 2013. 

Dnr 374-2013-1.2.3 

 
Synpunkter på platsen vid Örnberget, nya möblemanget i parken 

Inkom med namnlistor 24 september 2013. Dnr 439-2013-1.2.3 

 
Permafrost i Vinterviken – protester mot tippningen av snö 

Inkom från styrelsen för Vintervikens trädgård 8 oktober 2013. 

Dnr 458-2013-1.2.3 

 
Konstgräs på Aspuddens IP 

Inkom från styrelsen i IFK Aspudden-Tellus 8 oktober 2013. 

Dnr 459-2013-1.2.3 

____________________ 
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§ 23   

Anmälan av tjänstemannabeslut 

Beslut 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger sammanställningen av 

tjänstemannabeslut till handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmäldes tjänstemannabeslut fattade enligt delegationsordningen. 

Dnr 3-2013-1.1 

____________________ 
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§ 24   

Nämndens och förvaltningens frågor 

Skrivelse för beredning om riktlinjer för äldreomsorgen 

Jessica Jormtun m.fl. (MP) lade fram en skrivelse om att en översyn 

behöver göras av stadens riktlinjer för handläggning av ärenden inom 

äldreomsorgen. Dnr 483-2013-7 

 
Förslag till beslut 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd överlämnar skrivelsen till 

förvaltningen för beredning. 

____________________ 
 

Avtackning 

Abit Dundar (FP) avtackade Magnus Runsten (MP) som avsagt sig sitt 

uppdrag som ersättare i stadsdelsnämnden. Magnus Runsten tackade 

även nämnden och berättade att han nu kommer att fokusera på sitt 

uppdrag i arbetsmarknadsnämnden. 
 

Stadsdelsdirektörens information 

Månadsrapport 

Lars Wennberg informerade och besvarade frågor om 

månadsrapporten för september 2013. Dnr 148-2013-1.2.1 
 

Seminarium om VP och Budget 2014 

Maria Mannerholm påminde om tidigare utskickad inbjudan till 

seminarium om verksamhetsplan och budget för 2014 på Glasade 

Gången 28 november kl. 12-16 inklusive lunch. Anmälan till 

nämndsekreteraren. 

 
SHIS 50 år 

I år firar Stiftelsen hotellhem i Stockholm 50 år. Nämnden inbjuds till 

öppet hus i deras verksamhet på Västertorpsvägen 85, 6 november  

kl. 16:30-19:30 tillsammans med grannar och lokala näringsidkare. 

SHIS kommer att presentera verksamheten och hur de jobbar samt 

berätta om den nya fastighet som håller på att byggas. 

Balanslista 

Anmäldes balanslista över inkomna skrivelser från nämnden 2013. 

 
Rapporter för kännedom i pärm 

Forsknings- och utvecklingsplan för 2014 samt information om statsbidrag 

för kompetensutveckling 

Rapport från Socialnämnden 22 oktober 2013 
____________________ 
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§ 25   

Upphandling av DNA-analyser vid faderskapsutredningar 
Godkännande av förfrågningsunderlag 

Beslut 

1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner 

förfrågningsunderlaget.  

 

2. Nämnden delegerar till stadsdelsdirektören att i enlighet med vad 

som anges i detta ärende, 

- genomföra upphandlingen 

- vid behov vidta smärre förändringar i underlaget utan att 

förutsättningarna ändras eller att avkall görs på de krav 

som ställs i förfrågningsunderlaget 

- fatta tilldelningsbeslut och teckna ramavtal med leverantör 

- under upphandlingen fatta upphandlingsadministrativa 

beslut, t.ex. förtydligande av förfrågningsunderlag 

- förvalta ramavtalet och vid behov vidta sådana 

förändringar, kompletteringar och/eller tillägg i avtalet 

som utifrån affärsmässiga grunder är påkallade under 

avtalsperioden. 

 

3. Paragrafen justeras omedelbart.  

 
Ärendet 

Ramavtal för DNA-analys vid faderskapsfastställande genomförs som 

en gemensam upphandling av stadsdelsnämnderna  

Hägersten-Liljeholmen, Älvsjö och Skärholmen. Upphandlingen 

samordnas av förvaltningen. Avtalstiden föreslås vara från 1 februari 

2014 till och med 31 januari 2016, med möjlighet till förlängning på 

samma villkor i ett plus ett år. Längsta möjliga avtalstid föreslås till 

och med 31 januari 2018. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 2 oktober 2013. 

Dnr 297-2013-2.2.1   

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

____________________ 
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§ 27  

Sociala delegationens protokoll 

Beslut 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger protokollet till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmäldes protokoll från sociala delegationen från 10 oktober 2013. 

____________________ 


